
 

Nesecret 

                                    

                                                                                                                                                   14 noiembrie 2014 

 

DECLARAȚIE DE PRESĂ 

 

REF:  Răspunsul ministrului Attila Korodi la scrisoarea deschisă adresată de reprezentanții 

societății civile cu privire la măsurile europene de reducere a consumului de pungi de plastic 

în UE 

 

Stimați reprezentanți ai societății civile, 

Îmi reafirm aprecierea pentru implicarea dumneavoastră în politicile de mediu, atât din 

România cât și la nivel european, precum și pentru sprijinirea Ministerului Mediului și 

Schimbărilor Climatice, prin susținerea unor puncte de vedere pertinente, care ne-au ajutat, 

de-a lungul vremii, în luarea celor mai bune decizii. 

În privința subiectului scrisorii deschise pe care mi-ați adresat-o, doresc să afirm cu tărie că 

reducerea consumului de pungi de plastic în România este o prioritate a instituției pe care o 

conduc încă din primul meu mandat, și anume în anul 2008, atunci când România a devenit a 

doua țară din Uniunea Europeană, după Irlanda, care a adoptat măsuri concrete de reducere 

a consumului pungilor de plastic. Astfel, OG nr. 25/27 august 2008 pentru modificarea şi 

completarea OUG nr. 196/2005 privind Fondul pentru Mediu, a instituit o Ecotaxă în valoare 

de 0,2 lei/bucată pentru sacoșele din materiale care nu sunt biodegradabile, evidențiată 

distinct pe documentele de vânzare. Prin introducerea acestei ordonanțe care a implicat 

vânzarea la casă a acestor sacoșe, s-a redus consumul exagerat de pungi de plastic, producția 

scăzând cu cel puțin 20-25%, potrivit reprezentanților industriei producătoare. Totodată, acela 

a fost momentul în care, după discuții consistente cu producătorii și retailerii din România, au 

fost introduse, în supermarketurile din țară, alternativele ecologice la pungile de plastic 

convenționale și a fost cultivat obiceiul consumatorilor de a utiliza sacoșe refolosibile. 

Revenind la momentul actual, în care la nivelul Uniunii Europene se dorește o politică 

ambițioasă pentru reducerea consumului de pungi de plastic, România și-a păstrat poziția 

pentru stabilirea unor obiective la nivel european, cu convingerea că îndeplinirea acestora va 

avea un efect benefic asupra protecției mediului și a calității vieții, fie că vorbim de ecosistemul 

acvatic, fie de fauna și flora de pe continent. 



În acest context, România a purtat constant discuții constructive atât cu Președinția Italiană, 

care a fost interesată de obținerea unui acord, cât și cu reprezentanți din Parlamentul 

European, inclusiv din Grupul Verzilor.  

În ceea ce privește interzicerea materialelor plastice oxo-degradabile, cea de-a doua 

propunere a Parlamentului European, România se poziționează alături de alte 7 state membre 

care susțin restricționarea oxo-plasticelor. 

Așadar, țara noastră a susținut fără echivoc, încă de la începutul dezbaterilor europene, 

obiectivul general de limitare a impactului negativ asupra mediului prin utilizarea pungilor de 

plastic care, mai apoi, devin deșeuri.  

Mai mult decât atât, MMSC și-a propus ca, începând de anul viitor, să demareze un amplu 

dialog cu producătorii autohtoni din diverse sectoare industriale, pentru a stabili, de comun 

acord, o strategie națională în domeniul ambalajelor, care să aibă ca obiectiv reducerea 

utilizării plasticului în procesul de ”packaging”.  

 

 

 

Cu considerație, 

 

Attila KORODI 

Ministrul Mediului și Schimbărilor Climatice 

 

 


